

**USA & Canada: Economics – Politics – Culture. 2013-2022**

ISSN 2686-6730

URL - <http://usacanada.jes.su>

All right reserved

Issue 12 (540) Volume . 2014

## **THE ROLE OF FOREIGN INVESTORS IN U.S. PUBLIC DEBT FUNDING**

**Pavel Aksenov**

### **Abstract**

The growing dependence of the U.S. economy on foreign capital inflows caused by low savings rate is a significant risk for the financial stability of both the United States and the global financial system as a whole. The United States leads the world by value of public debt in absolute terms that continues to grow. At the same time the share of foreign investors accounts for about a half of the public debt.

**Keywords list (en):** U.S. public debt, foreign capital inflows to the U.S., U.S. treasuries

**Date of publication:** 11.12.2014

### **Citation link:**

Aksenov P. THE ROLE OF FOREIGN INVESTORS IN U.S. PUBLIC DEBT FUNDING // USA & Canada: Economics – Politics – Culture. – 2014. – Issue 12 (540) C. 79-94 .

URL:&nbsp;<https://usacanada.jes.su/s268667300000616-7-1-ru-75/>

# РОЛЬ ИНОСТРАННЫХ ИНВЕСТОРОВ В ФИНАНСИРОВАНИИ ГОСУДАРСТВЕННОГО ДОЛГА США

**Аксенов Павел Андреевич**

## **Аннотация**

Растущая зависимость экономики США от притока иностранного капитала является существенным риском для финансовой стабильности как самих Соединённых Штатов, так и мировой финансовой системы в целом. США - мировой лидер по абсолютному показателю государственного долга, который продолжает увеличиваться. При этом на долю иностранных инвесторов приходится около половины публичного долга.

**Ключевые слова:** государственный долг США, приток иностранных инвестиций в США, казначейские облигации США

**Дата публикации:** 11.12.2014

## **Ссылка для цитирования:**

Аксенов П. А. РОЛЬ ИНОСТРАННЫХ ИНВЕСТОРОВ В ФИНАНСИРОВАНИИ ГОСУДАРСТВЕННОГО ДОЛГА США // США & Канада: экономика – политика – культура. – 2014. – Выпуск №12 (540) С. 79-94 . URL: <https://usacanada.jes.su/s268667300000616-7-1-ru-75/>